
Zápis č. 14

ze zasedání zastupitelstva obce konaného dne 14. 5. 2012

Přítomni: Jan Brabec Omluveni: Jan Šafra st.
Josef Brabec Miloslav Tlamicha
Martin Keclík
Josef Lanzendörfer
František Lanžhotský
Martin Neumann  
Jaroslava Kozáková
Martin Macháček
Jiří Kroupa
Václav Beránek
Pavel Vorreiter
David Kvapil
Vratislava Vomáčková

(viz. prezenční listina z jednání zastupitelstva)

Hosté: 4 občané 

Místo jednání: Obecní úřad Ondřejov, Choceradská 62

Při zahájení bylo přítomno 11 členů zastupitelstva obce. 
Jednání bylo zahájeno v 19.05 hodin, ukončeno bylo v 21.55 hodin
Zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Po zahájení navrhl M. Macháček doplnit program o následující body: 
4. Projednání dopisu na Ministerstvo Financí

J. Lanzendörfer chce zadat do programu další 2 body, které vyplývají z posledního zápisu 
zastupitelstva a na program nebyly zařazeny:

- Projednání žádosti L. Böhma
- Projednání přípojky vodovodu Ing. Vítové

Také žádá, aby se do programu dal bod „Schválení zápisu z minulého zastupitelstva“. M. Macháček 
souhlasí, tento bod na programu bude již vždy.

Program jednání po úpravách:

 1. Zahájení, schválení programu, volba ověřovatelů
 2. Schválení zápisu z minulého zastupitelstva
 3. Kontrola úkolů z minulého zasedání
 4. Zpráva o činnosti rady obce 
 5. Vodovodní řad k objektu čp. 272 v Ondřejově
 6. Rozpočtové opatření 1/2012



 7. Dopis Ministerstva financí
 8. Pojmenování nových ulic
 9. Směna pozemků s M. Pacovským

 10. Rozdělení příspěvků spolkům
 11. Příspěvek obce k Programu regenerace městských památkových zón
 12. Žádost L. Böhma
 13. Diskuse a různé

Průběh jednání:

1) Schválení návrhu programu: M. Macháček žádá, aby zastupitelstvo schválilo program 
včetně nových bodů uvedených výše.

Hlasování o programu po doplnění bodů podle návrhu M. Macháčka a J. Lanzendörfera:
Pro -  11 zastupitelů  
Proti – 0, Zdrželo se -  0
Program i s navrženými změnami byl jednomyslně schválen.

Volba ověřovatelů: navrženi D. Kvapil a M. Neumann. 
Pro - 9 zastupitelů
Zdrželi se – 2 (D. Kvapil a M. Neumann), proti – 0
Navržení ověřovatelé byli schváleni.

2) Kontrola úkolů z minulého zasedání

• Cesta "Vodnické vycházky" – minimální škody, na 2 místech se doplní žlaby pro převod 
dešťové vody, domluveno s ing. Foltánkem

• Svolat schůzi pracovní skupiny – zatím nesplněno
• Projednat směnu pozemků s panem L. Böhmem – M. Macháček volal panu Böhmovi, aby 

domluvil možnosti směny nebo prodeje, bylo mu řečeno, že není o čem jednat.
• Harmonogram prací Energie – byl přepsán a zařazen do Ozvěn
• Vodoměry – instaluje firma ITV. Odebírat vodu lze až po kolaudaci řadu. Zatím se 

vodoměry instalují pouze na regionálním vodovodu (tj. na přivaděči, který stavěl Svazek 
obcí Region Jih v r. 2010). Bylo ale zjištěno, že projekt regionálního vodovodu má 
nedostatky - v potrubí je příliš velký tlak, proto se ještě nezačalo odebírat ve Zvánovicích, 
kde je tlak největší. ITV a Region Jih řeší tento problém s projektantem ing. Matuškou.

19:24 na jednání zastupitelstva přichází V. Beránek

Kolaudace vodovodu může začít přibližně začátkem srpna, v říjnu tedy může být hotová 
(termín nezaručen). U kanalizace se pravděpodobně protáhne kolaudace kvůli rekonstrukci a 
stavbě ČOV. Do zkolaudování se kanalizace nesmí používat.

• Smlouva o smlouvě budoucí s panem Srnou – bylo zadáno vyhotovení nového 
geometrického plánu pro dělení lokality pod Břešťákem, kde je pozemek, který nabízíme ke 
směně.

• Okolí pomníku sv. Ondřeje – příští týden se vyseje tráva a upraví se okolní terén
• Štěpkování – je domluveno s firmou Obr, bude pravděpodobně příští týden.



3) Zpráva o činnosti rady obce
M. Macháček přednesl zprávu o činnosti rady obce od minulého zasedání:

• Dotace na traktor – soutěž na výběr traktoru hotová. SZIF informoval, že je dotace 
schválená – příští týden se podepisuje smlouva

• Žádost o dotaci na rekonstrukci střechy a podkroví ZŠ je podaná
• VO v Pražské – projekt na světla je hotový. Pokládá se kabel, zatím bude z úsporných 

důvodů postaveno 6 světel, celkem jich bude 17, zbytek se osadí, až bude jasné finanční 
krytí. Příprava kabelu na napojení všech světel ale bude hotová.

• Rekonstrukce ČOV –  na stavební úřad se podává žádost o změnu stavby před dokončením, 
mění se stavební část i část technologická, především se stavba rozšiřuje o rekonstrukci staré 
ČOV. 

• ČOV Turkovice – je hotová soutěž na projekt, projektové práce se zadají v příštím roce, 
protože letos musíme šetřit peníze na rekonstrukci ČOV Ondřejov. D. Kvapil za finanční 
výbor se dotázal v souvislosti s dopisem od pana Kalouska z kolika procent je hotová 
kanalizace i vodovod. M. Macháček uvedl, že vodovod je hotový z 90 % a kanalizace z 
80 %.

• Pronájem starého hřiště – musí být oploceno kvůli divokým prasatům. Plot musí být 
pořádný, aby ho prasata nezničila. Obyčejné pletivo nestačí. Hřiště bude využíváno 3x týdně 
pro výcvik + občas pro soutěže o víkendu. Po psech si bou nájemci uklízet. Pronájem 
projednán s hasiči – souhlasí s tím. Hřiště bude také volně přístupné pro občany. J. 
Lanzendörfer připomněl, že záměr pronájmu hřiště musí být vyvěšen 15 dní předem.

• Rada jednala o možném zřízení sběrného místa pro elektroodpad, který by pak speciální 
firma bezplatně odebírala, ale 
V Beránek přednesl následující námitky:
◦ Staneme se veřejným sběrem, který se může nekontrolovaně rozšířit
◦ Místo by se muselo zajistit – plot
◦ Zajistit obsluhu, kterou bychom museli platit
◦ Podle smlouvy s provozovatelem sběrného místa na elektroodpad budeme mít spoustu 

povinností, ale oni se zříkají jakékoliv odpovědnosti
◦ pokud uděláme špatnou zkušenost a budeme to chtít zavřít, dopadneme pravděpodobně 

jako zavřený sběrný dvůr za hřbitovem – lidi budou odpad vozit dál a nepůjde to 
zastavit. 

Spolupráce se bude řešit s jiným podnikatelským subjektem. 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy.

4) Vodovodní řad k objektu č. 272 v Ondřejově
Přípojka k domu č. 272 je dlouhá 67 m. M. Macháček zjistil cenu za přípojku vodovodu pro 

Ing. Vítovou – je to cca . 131 tis. Kč. M. Macháček navrhuje Ing. Vítové 2 možnosti:
 I. bude klasifikováno jako řad – Ing. Vítová si přípojku zafinancuje v plné výši, vodoměrnou 

šachtu bude mít na pozemku – provozovatel musí schválit.
 II. bude klasifikováno jako přípojka – Vodoměrná šachta by byla kousek od řadu – ulička vedle 

paneláku – zbytek by si uhradila Ing. Vítová na vlastní náklady – je třeba projednat s ITV – 
provozovatel vodovodu

Ing. Vítová se dotázala zda by obec nic nenamítala, že je vodoměrná šachta na obecním pozemku. 
M. Macháček řekl, že ne, ale bude se muset zaplatit 200 Kč/m2 za věcné břemeno. Investiční 
příspěvek by potom byl 35 000 Kč. M. Macháček předal paní Ing. Vítové kontakt na ITV pro 
domluvení podrobností.
Územní řízení už běží, čeká se na nabytí právní moci.



5) Rozpočtové opatření 1/2012 

Mimořádné výdaje:
• údržba silnic – 500 000 za zásah do silnice v rozpočtu, správní poplatky dle nové smlouvy s 

KSÚS jsou jen 50 000 Kč. Rozdíl + 450 000 Kč
• Rekonstrukce VO v Ul. Pražská – neplatíme výkop, ale kabel ano (v souvislosti s 

rekonstrukcí ČEZ)  339 000 Kč
• projekt na rekonstrukci ČOV  65 000 Kč
• nákup komunálního traktoru – rozpočet byl na 1 000 000 Kč. Vysoutěžená cena 1 397 704. 

Rozdíl: 397 704 Kč
Mimořádné výdaje tedy stoupnou celkem o 351 704 Kč

Příjmy: 
Dotace na školu a státní správu - navýšení o 18 900Kč
Příjmy z prodeje pozemků: navýšení o 250 000 Kč (dohodnutá cena za prodej lesa ASÚ)
Dotace na traktor: 435 600 Kč

Rozdíl příjmy minus výdaje bude lepší o 352 796 Kč než původní rozpočet.
Počáteční stav na účtech  6 105 145 Kč
Konečný stav na účtech   6 584 689 Kč

M. Macháček dále upozornil, že později bude třeba upravit rozpočet v souvislosti s rekonstrukcí 
stávající čistírny odpadních vod v Ondřejově. Podle původního projektu se měla ponechat stávající 
ČOV z  r. 1996 a vedle ní postavit druhá stejná. Starou ČOV je však třeba rekonstruovat a 
projektant navrhl, aby se místo dvou oddělených čistíren postavila jedna spojená, protože pak bude 
dokonalejší čištění a lacinější provoz. Tato změna (sanace nádrží, nová technologie do staré čistírny 
apod.) a některé nové řady znamenají navýšení ceny díla o 8,5 mil. Kč. Pokusíme se získat dotaci, 
akce nemůže začít, dokud nebude jasné financování. 

20:17 – na jednání zastupitelstva přichází P. Vorreiter

M. Macháček nechal hlasovat o navrženém rozpočtovém opatření 1/2012:
Pro: 12 zastupitelů
Zdrželo se – 1 (Vorreiter), Proti – 0
Rozpočtové opatření 1/2012 bylo přijato

6) Dopis Ministerstva financí

Zastupitelé  dostali  dopis  z  Ministerstva financí  předem e-mailem,  aby se s  ním před jednáním 
zastupitelstva mohli seznámit. 
D. Kvapil žádá o doplnění dopisu o skutečný stav prací vodovodu a kanalizace. Fakturace ještě není 
hotová – je potřeba doložit dokladem
M. Macháček dal hlasovat o návrhu odpovědi pro Ministerstvo financí s doplněním o skutečný stav 
prací podle návrhu D. Kvapila:

Pro: 13 zastupitelů
Zdrželo se – 0, Proti- 0
Návrh odpovědi dopisu na Ministerstvo financí byl jednomyslně přijat.



 
7) Pojmenování nových ulic

• ulice vycházející směrem na jih z ulice Větrná – A. Potměšilová žádá aby i tato ulice měla 
název Větrná – na ulici už asi 10 let bydlí a tento název má jak v OP, tak na živnostenském 
listě.  

• ulice vycházející směrem na jih ze Seradovské -  návrh „Na Babě“
M. Macháček nechal hlasovat o názvech ulic Větrná a Na Babě:
Pro: 13 zastupitelů 
Zdrželo se: 0, Proti: 0
Návrh pojmenování ulic Větrná a Na Babě byl jednomyslně přijat.

• poslední ulice směrem na Turkovice – zastupitelé přednesli několik návrhů na pojmenování 
této ulice - K Sítinám, V Polích, Zaječická a V Lukách. Největší podporu získal název V 
Lukách.
M. Macháček dal hlasovat o názvu poslední ulice směrem na Turkovice - V Lukách.
Pro: 11 zastupitelů 
Zdrželo se: 2 (M. Macháček, F. Lanžhotský), Proti: 0
Návrh pojmenování ulice V Lukách byl přijat.

9) Směna pozemků s M. Pacovským
Záměr směny pozemků 1340/2 (2073 m2, orná půda) a 1340/5 (1081 m2, lesní pozemek), 
vše k. ú. Třemblat, za pozemek 618/2, k. ú. Ondřejov u  Prahy (4063 m2, lesní pozemek, 
fakticky komunikace do chatové osady Důle) byl schválen na minulém zasedání, záměr byl 
řádně vyvěšen.

M. Macháček nechal hlasovat pro směnu uvedených pozemků s M. Pacovským:
Pro: 13 zastupitelů 
Zdrželo se: 0, Proti: 0
Návrh směny pozemků s M. Pacovským byl jednomyslně přijat.



10) Rozdělení příspěvků spolkům

Rada obce doporučila zastupitelům, aby odsouhlasili příspěvek pro spolky, které daly žádost po 
termínu.

M. Macháček nechal hlasovat o tomto návrhu rozdělení příspěvků na spolkovou činnost:
Pro: 13 zastupitelů 
Zdrželo se: 0, Proti: 0
Návrh rozdělení příspěvků na spolkovou činnost byl jednomyslně přijat.

11) Příspěvek obce k Programu regenerace městských památkových zón
Na opravu fary dá Ministerstvo kultury v Programu regenerace městských památkových zón 

v letošním roce 200 000 Kč. To je 80 % z nákladů, obec i církev bude přispívat každá 10 %, tzn. 
25 000 Kč. Zastupitelé poukázali na to, že církev má od obce dostat peněžitý příspěvek, avšak není 
známo, jaký záměr s farou má. 
M. Macháček dal hlasovat o návrhu příspěvku obce ve výši 25 000 Kč na program regenerace 
městských památkových zón - oprava farní budovy.

Pro: 11 zastupitelů:
Zdrželo se: 2 (Jos. Brabec a J, Kozáková), Proti: 0
Návrh příspěvku obce k programu regenerace městských památkových zón ve výši 25 000 byl 
přijat.

12) Žádost L. Böhma
Rada  obce  projednala  návrh  L.  Böhma  o  směnu  pozemků  v  areálu  ZD  a  doporučila 

následující možné varianty: 
a) zachovat stávající stav, tj. nájem pozemků za stejných podmínek, jako měla společnost Barvy a 
laky Hostivař, 
b) prodej pozemků za posledně nabídnutou cenu, 1200 Kč/m2, nebo
c) směnu za pozemek navazující na současné pozemky obce a potřebný pro obec.

Příspěvky na spolkovou činnost v r. 2012
2009 2010 2011 2012 2012

schváleno schváleno schváleno požadavek návrh
SDH Turkovice
Veteráni po termínu
Baráčníci
Rybáři neurčeno
Chovatelé
Kruh přátel hudby po termínu
SDH Třemblaty neurčeno
SDH Ondřejov 
Honební společenstvo
DO Slunce neurčeno
ČČK Turkovice
CELKEM rozděleno

8 500 9 000 10 000 10 000 10 000
7 000 6 000 5 000 5 000
4 000 13 000 5 000 6 000 6 000

10 000 12 000 12 000 12 000
8 500 10 000 8 000 25 000 8 000

25 000 15 000 15 000 12 000
20 000 25 000 25 000 25 000

8 500 3 000 10 000 20 000 10 000
8 500 12 000 12 000 12 000 12 000

15 000 15 000 15 000 15 000
5 000 5 000

115 000 120 000 117 000 120 000



J. Kroupa navrhl snížení ceny pozemků. V diskusi byla navržena cena 1000 Kč/m2.

M. Macháček dal hlasovat o návrhu odpovědi pro L. Böhma dle 3 variant navržených radou obce: 
a) zachovat stávající stav, tj. nájem pozemků jako měla společnost Barvy a  laky Hostivař, 
b) prodej pozemků za cenu 1000 Kč/m2
c) směnu za pozemek navazující na současné pozemky obce a potřebný pro obec.

Pro: 13 zastupitelů 
Zdrželo se: 0, Proti: 0
Návrh odpovědi na žádost. L. Böhma byl jednomyslně přijat.

13) Diskuse a různé

• F. Lanžhotský se dotázal na ověřování listin – kopie ověřovaných dokumentů by měly být 
dělány na OÚ. M. Macháček potvrdil.

• Vánoční smrk  - měl by se zasadit nový. M. Macháček se dojde podívat s F. Lanžhotským 
na místo

• J. Lanzendörfer se dotázal na vodojem u Pecného – M. Macháček požádal region Jih o 
zaměření stavby

• J. Brabec – ohledně vodovodu v Turkovicích – správně má být pod asfaltem podkladový 
beton 150 mm na něm 2 vrstvy asfaltu 40 mm + 60 mm dilatační spára. Dotázal se kdy 
budou kontrolní dny. M. Macháček odpověděl, že připomínky poslal stavebnímu dozoru. 
Kontrolní den se koná ve čtvrtek 17. 5. 2012. J. Kroupa žádá od stavebního dozoru písemné 
vyrozumění. J. Brabec je ochoten se účastnit kontrolních dnů, ale stavební dozor se musí 
přizpůsobit jeho času, tedy např. v 16 h odpoledne. M. Macháček vyjedná jednání se 
stavebním dozorem, kterého by se mohl J. Brabec účastnit. M. Macháček zašle zápis z 
kontrolního dne zastupitelům.

• Dále se J. Brabec ptal ohledně odpovědi na dopis – ul. Slunečná. M. Macháček se zajede 
podívat na místo.

• Jos. Brabec kontroloval hydranty na páteřním řadu v Třemblatech – 2 hydranty 
nepoužitelné, třetí hydrant nebyl zavodněný. Dále poznamenal, že deponie v lomu je 
znovuobnovená, měl by se za ni platit nájem. M. Macháček domluví nájemní smlouvu za 
plochy, které Energie používá.

• P. Vorreiter – dotázal se zda by bylo možné dát stožár VO ke Kieferům v Třemblatech. 
M. Macháček odpověděl, že ano, ovšem podle finančních možností obce.

• J. Kozáková uvedla, že ještě není závora u cesty  H. Novotné. 5. 9. 2011 bylo odsouhlaseno. 
M. Macháček uvedl, že po dohodě s J. Šafrou st., u kterého je to objednané, nebude na cestě 
závora, ale řetěz, totéž se postaví i u čističky v Luční ul. 

• Výjezd z ulice u pí. Moserové – musí se dát zrcadlo

Další připomínky vzneseny nebyly. M. Macháček  poděkoval všem přítomným za účast a ukončil 
zasedání zastupitelstva obce v 21:55 hod.



Zastupitelstvo Obce Ondřejov na svém 14. zasedání:

1. Schválilo:
• Rozpočtové opatření 1/2012
• Odpověď obce na dopis Ministerstva financí
• Pojmenování ulic Větrná, Na Babě a V Lukách
• Návrh směny pozemků s M. Pacovským
• Rozdělení příspěvků na spolkovou činnost
• Příspěvek obce k programu regenerace městských památkových zón ve výši 25 000 Kč
• Odpověď na žádost. L. Böhma

2. Uložilo starostovi:
• Napsat odpověď L. Böhmovi
• Zaslat dopis z kontrolního dne všem zastupitelům
• Domluvit příští kontrolní den tak, aby se ho mohl účastnit J. Brabec
• Rozšířit VO v Třemblatech v lokalitě Na Rybníku
• Domluvit nájemní smlouvu za plochy využívané spol. Energie

                                                                                          RNDr. Martin Macháček          
     starosta obce

       Zapsala: Andrea Pačovská

       Ověřili: D. Kvapil M. Neumann


